



Brussels, 20 November 2024
(OR. en, fr)

15286/24

SPORT 78

NOTE

From:	General Secretariat of the Council
To:	Council
Subject:	AOB for the meeting of the Education, Youth, Culture and Sport Council on 26 November 2024: European dimension of the Paris 2024 Games and their lasting legacy in Europe <i>- Information from France</i>

**Point divers de la France sur la dimension européenne
des Jeux de Paris 2024 et leur héritage durable en Europe**

La France a sollicité un point divers public au Conseil Sport du 26 novembre afin de dresser un rapide bilan des actions déployées pour renforcer de façon historique la dimension européenne des Jeux olympiques et paralympiques de Paris 2024.

Ce point divers permettra aussi à la France de proposer des pistes pour en assurer un héritage durable en Europe, alors que se profilent des échéances importantes au niveau européen (cadre financier pluriannuel 2028-2034, document stratégique de long terme sur l'avenir du sport européen, etc.).

De plus, la France rappellera la nécessité de poursuivre l'engagement des Etats membres et du mouvement sportif européen pour des événements sportifs plus durables, inclusifs et responsables.

Courtesy translation in English:

**AOB from France on the European dimension
of the Paris 2024 Games and their lasting legacy in Europe**

France requested an AOB item (public session) at the Sport Council of 26 November 2024, in order to take stock of the actions taken to strengthen the European dimension of the Paris 2024 Olympic and Paralympic Games in a historic way.

This AOB item will also enable France to propose a few measures to ensure a lasting legacy of these Games in Europe at a time when important deadlines are looming at European level (multiannual financial framework, the long-term strategic document on the future of European sport, etc.).

In addition, France will reiterate the need to pursue the commitment of member states and the sports movement to more sustainable, inclusive and responsible sporting events.
